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ေမ ၃ ၊ ၂၀၁၈ 

ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း ေလလံအင္း 
မ်ားခ်ထားေပးရာတြင္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္က 
ျပ႒ာန္းထားသည့္ ဥပေဒသစ္ကို အသုံးမျပဳ 
ဘဲ ယခင္ဥပေဒေဟာင္းျဖင့္ အသုံးျပဳခ်ထား 
ေပးခဲ့သည့္အင္းမ်ားကို ျပန္လည္စိစစ္မည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

ယခင္အစိုးရလက္ထက္ ပထမအႀကိမ္ 
ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၌ ျပ႒ာန္းခဲ့ 
ေသာ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္ တိုင္းေဒသႀကီးေရခ်ဳိ 
ငါးလုပ္ငန္း ဥပေဒသည္ ေဒသခံျပည္သူမ်ား၊ 
ေတာင္သူ လယ္သမားမ်ားႏွင့္ တစ္ႏိုင္တစ္ 
ပုိင္ ငါးရွာေဖြစားေသာက္သူမ်ားအေပၚ အက်ဳ းိ 
သက္ေရာက္မႈမရိွဘဲ အင္းလုပ္ငန္းရွင္မ်ား၏ 
အက်ဳိးစီးပြားကိုသာ ဦးတည္ထားသည့္ 
အတြက္ ဥပေဒအား အသစ္ျပန္လည္ေရးဆြဲ 
၍ ယခုအစိုးရလက္ထက္ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ မတ္ 
၂၉ ရက္က က်င္းပခဲ့သည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ 
ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ နဝမပုံမွန္ 
အစည္းအေဝး၌အတည္ျပဳခဲ့ရာ ယင္းဥပေဒ 
အား အစိုးရအဖြဲ႕ႏွင့္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ထံေပးပို႔ခဲ့ 
ေသာ္လည္း ယခုရက္ပိုင္းအတြင္း ဂရန္အင္း 
မ်ား ေလလံေခၚယူခ်ေပးထားရာတြင္ ဥပေဒ 
ေဟာင္းကုိသာ အသံုးျပဳေခၚယူခ့ဲသည့္အတြက္ 
ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားက အစိုးရအဖြဲ႕အေပၚ အႀကံျပဳ 
ခ်က္မ်ားေပးပို႔ရာ ျပန္လည္စိစစ္ရန္ ပဲခူး 
တိုင္းေဒသႀကီးဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က လမ္းၫႊန္ခဲ့ 
ျခင္းျဖစ္သည္။

''ေရခ်ိဳငါးလုပ္ငန္းဥပေဒကို ျပင္ဆင္ၿပီး 
အသစ္ျပန္လည္ေရးဆြဲကာ လႊတ္ေတာ္မွာ 
အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့တာပါ။ ျပန္လည္ေရးဆြဲ 

ထားတဲ့ဥပေဒမွာ ေဒသခံငါးရွာေဖြသူေတြ 
အတြက္ အစုအဖြဲ႕ပိုင္အင္းကိစၥ ထည့္သြင္း 
ထားတယ္။ အခု ေလလံေခၚယူတဲ့အခါက် 
ေတာ့ အရင္ဥပေဒအေဟာင္းအတုိင္းပဲ မူလ 
လုပ္ငန္း ရွင္ေတြကိုပဲ  လုပ္ငန္းခ်ေပးခဲ့တယ္။ 
တင္ဒါ စည္းကမ္းအတိုင္းၾကည့္ရင္ သုံးႏွစ္ 
အထိ အက်ဳံးဝင္တဲ့အခါက်ေတာ့ အခုလႊတ္ 
ေတာ္မွာ အတည္ျပဳခဲ့တဲ့ဥပေဒက ေနာက္ 
သုံးႏွစ္ၾကာမွ အသက္ဝင္မယ့္ ပုံစံမ်ဳိးျဖစ္ေန 
တယ္။ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ရဲ႕ 
လုပ္ေဆာင္ခ်က္က လႊတ္ေတာ္ရဲ႕ အတည္ 
ျပဳျပ႒ာန္းခ်က္ကို အေလးမထားဘူးဆိုတာ 
ေပၚလြင္ခဲ့တယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ အမ်ားစုက ေဝဖန္အႀကံျပဳ 
တဲ့အခါမွာ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ေလလံခ်ေပးၿပီး 
တာေတြကို ျပန္လည္စိစစ္ဖို႔နဲ႔ ဥပေဒနဲ႔အညီ 
ေဆာင္ရြက္ဖို႔ ျပန္ၫႊန္ၾကားေပးထားတယ္"" 
ဟု ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး ဒုတိယလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ ဦးၾကည္ဇင္ကေျပာဆိုသည္။ 
(ကုိးကား- https://myanmar.mmtimes.com) 

ပဲခူးတိုင္းအတြင္း  ဥပေဒသစ္အသုံးမျပဳဘဲ  ဥပေဒေဟာင္းျဖင့္ 

ခ်ထားေပးသည့္  ေလလံအင္းမ်ား  ျပန္လည္စိစစ္သြားမည္ဟုဆို

ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒ 

ဦးၾကည္ဇင္။ (ဓာတ္ပုံ- Bago Region Hluttaw 

Facebook) 

  ခ်င္းျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရး၊ 
လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ စက္မႈလက္မႈ၀န္ႀကီးဌာန၀န္ႀကီး 
ဆလိုင္းအုိက္ဇက္ခင္ကို မိမိသေဘာဆႏၵ 
အရ ရာထူးမွႏုတ္ထြက္ခြင့္ျပဳလုိက္သည္ဟု 
အစိုးရက ေမလ ၁၇ ရက္ေန႔ ရက္စြဲျဖင့္ 
ထုတ္ျပန္ေၾကညာလိုက္သည္။ ဟားခါးၿမိဳ႕ျပ 
စီမံကိန္း၊ ဟားခါးေစ်းတည္ေဆာက္ေရးႏွင့္ 
ဖလမ္းေရေပးေရး စီမံကိန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ 
ရာတြင္ သတ္မွတ္အခ်ိန္ကာလအတြင္း ေဆာင္ 
ရြက္ႏိုင္ျခင္း မရိွသည့္အတြက္ တာ၀န္ယူမႈ၊ 
တာ၀န္ခံမႈရိွစြာျဖင့္ ရာထူးမွ ႏုတ္ထြက္ခြင့္ျပဳ 
ရန ္တင္ျပခဲသ့ညဟ္ ုဆလိငု္းအုကိဇ္ကခ္ငက္ 
ေျဖရွင္းထားသည္။ 
(ကုိးကား- http://www.mizzimaburmese.com)

  အခြန္အခေပး ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းစဥ္ 
မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ေဆြးေႏြးပဲြကို မြန္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္၊ မြန္ျပည္နယ္ စက္မႈ၀န္ႀကီး 
ဌာန၊ စက္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ စစ္ေဆးေရးဦ စီး 
ဌာန၊ အေသးစားႏွင့္ အလတ္စားလုပ္ န္း 
မ်ား ဖံြ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးဌာန၊ ေမာ္လၿမိဳင္ၿမိဳ႕ 
အေျချပ ဳNational Enlightenment Institute  
တုိ႔ ေမလ ၁၄ ရက္က ပူးေပါင္းေဆာင္ ရြက္ခဲ့ 
သည္။ အလုပ္႐ုံေဆြးေႏြးပဲြသိ႔ု တက္ေရာက္ 
သူမ်ားက စီးပြားေရးဖံြ႕ၿဖိဳးရန္ အခြန္ေကာက္ 
ခံမႈ၊ အခြန္အခဆုိင္ရာမ်ားကုိ ျပည္သူမ်ား 
ပိုမိုက်ယ္ျပန္႔စြာ သိရွိနားလည္ၿပီး ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ရန္ လာမည့္ငါးႏွစ္အတြင္း အခြန္ 
ေကာက္စနစ္မ်ား၊ စီးပြားေရးအေပၚ သက္ 
ေရာက္ႏုိင္မႈမ်ားကို အႀကံျပဳေဆြးေႏြးခဲ့ 
သည္။ 
(ကုိးကား- http://www.7daydaily.com)
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ေမ ၈ ရက္၊ ၂၀၁၈ 

ရန္ကုန္တိုင္း တြံေတးၿမိဳ႕နယ္တြင္ ျပဳ 
လုပ္မည့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္စီမံကိန္းအား ကန႔္ 
ကြက္ေၾကာင္း ေမလ ၇ ရက္ကျပဳလုပ္ခဲ့ 
သည့္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ရန္ 
ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင္ တာေမြ 
ၿမိဳ႕နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးသိန္း 
ျမင့္က ေဆြးေႏြးသြားသည္။

ဦးသိန္းျမင့္က ''ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ႀကီးမွာ
လုံၿခဳံေရး၊ စည္ပင္သာယာေရးလုပ္ငန္း၊ 
တရားစီရင္ေရး၊ အလုပ္အကိုင္ရရွိေရး၊ 
သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ကာကြယ္ေရး၊ သြား 
လာမႈ အဆင္ေျပေရးအမ်ားႀကီး အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ဖို႔ လိုေနပါတယ္။ ဒါေတြကို 
ရန္ကုန္ၿမိဳ႕မွာေတာင္ မေျပလည္ေသးဘဲ 
တျခားေနရာမွာ သြားလုပ္မယ္ဆိုေတာ့ ရန္ 
ကုန္ၿမိဳ႕ႀကီးကို ဒီတိုင္းပစ္ထားမွာလား""ဟု 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး၌ ေဆြးေႏြးသြား 
သည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္သို႔ 
တုိင္းအစုိးရကတင္သြင္းလာသည့္ ျပည္တြင္း/ 
ျပည္ပ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈျဖင့္ ၿမိဳ႕ျပဖြံ႕ၿဖိဳးေရးဆိုင္ 
ရာ လုပ္ငန္းစီမံကိန္းအစီရင္ခံစာတြင္ ၿမိ ႕ဳသစ္ 
ခ်ဲ႕ထြင္ေရးအပါအဝင္ စီမံကိန္းအမ်ားအျပား 
ပါဝင္လာၿပီး ယင္းအစီရင္ခံစာပါ စီမံကိန္း 
မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ အေသးစိတ္မသိရွိရ 
ျခင္း လူမႈဝန္းက်င္အက်ဳိးသက္ေရာက္မႈမ်ား 
ကို ဆန္းစစ္ေဝဖန္ထားမႈမရွိျခင္း၊ ျပည္သူ႔ 
သေဘာထားမပါရွိျခင္း၊ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ 
မရွိျခင္းတို႔ေၾကာင့္ဟုဆိုကာ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေဆြးေႏြးမႈ၊ ကန႔္ကြက္ 
မႈ ျပဳလုပ္ခဲ့ၾကျခင္း ျဖစ္သည္။

ထိုအထဲတြင္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္စီမံကိန္း 
အား ကန႔္ကြက္ေၾကာင္းအျပင္ မဂၤလာဒုံ 
ၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚသႏၲာ 
မိုးကလည္း အစီရင္ခံစာပါ စမ္းႀကီးဝ ပို႔ 
ေဆာင္ေရး ဗဟိုစီမံကိန္းကို အခ်က္အလက္ 
မ်ား လိုအပ္ေနသျဖင့္ အတည္ျပဳမေပးနိုင္ 
ေၾကာင္း ေထာက္ျပ ေဆြးေႏြးသြားသည္။

''မဂၤလာဒုံၿမိဳ႕နယ္ စမ္းႀကီးဝကြင္းအား 
စမ္းႀကီးဝပုိ႔ေဆာင္ေရးဗဟုိ (Transpotation 
Hug) စီမံကိန္း အျဖစ္ပါဝင္ပါတယ္။ အဆိုပါ 
ကြင္းရွိ လယ္သမားမ်ားႏွင့္ ေဆြးေႏြးညိႇႏိႈင္း 

မႈမ်ား ျပဳလုပ္ခဲ့ၿပီးၿပီလား ေျပလည္မႈရရွိၿပီး 
ၿပီလားဟု ကြၽန္မအေနနဲ႔ သိရွိလိုပါတယ္။ 
အဆိုပါစမ္းႀကီးဝကြင္းအား ေျမျပင္ကြင္း 
ဆင္း၍ အမ်ားျပည္သူပြင့္လင္းျမင္သာမႈ ရွိ 
ေစရန္ စီမံကိန္းကိုတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ
အေနျဖင့္ လာေရာက္ေျဖရွင္းေပးေစလိုပါ 
တယ္""ဟု ၎က ေျပာသည္။ ၎က ဆက္ 
လက္၍ ''လာေရာက္ရွင္းလင္းေပးျခင္း မရွိ 
လွ်င္ ေသာ္လည္းေကာင္း အမ်ားျပည္သူ 
ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားက သေဘာမတူ 
လွ်င္ေသာ္လည္းေကာင္း အဆိုပါစီမံကိန္း 
အား အတည္မျပဳေပးႏိုင္ပါ""ဟု လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းအေဝး၌ ေဆြးေႏြးသြားသည္။
လသာၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 

လွယ္ ဦးေက်ာ္မင္းဟန္၊ ဦးေဇာ္ဝင္းနိုင္ႏွင့္ 
မရမ္းကုန္းၿမိ ႕ဳနယ္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးရန္ရွင္းတို႔ကလည္း စီမံကိန္းအသီးသီး 
တြင္ ေျဖရွင္းေဆာင္ရြက္မည့္ နည္းလမ္းမ်ား 
အေသးစိတ္မပါဝင္ျခင္းတို႔ေၾကာင့္ စီမံကိန္း 
မ်ားကုိ အေသးစိတ္အခ်က္အလက္မ်ား ထည့္ 
သြင္းၿပီး အဆိုျပဳလႊာအျဖစ္ ျပန္လည္တင္ျပ 
ရန္ ေျပာၾကားခဲ့ၾကသည္။
(ကုိးကား- https://burma.irrawaddy.com)

ရန္ကုန္ၿမိဳ ႕သစ္ စီမံကိန္းကို  လႊတ္ေတာ္တြင္  ကန္႕ကြက္

  မြန္ျပည္နယ္ရွိ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊ လူမႈအေျချပဳအဖြဲ႕၏ အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပြဲ၊ 
အစည္းအေဝးမ်ားကို ဟိုတယ္၊ မိုတယ္မ်ားတြင္လုပ္မည္ဆိုပါက ၿမိဳ႕နယ္ေထြအုပ္႐ံုးတြင္ ၁၀ 
ရက္ ႀကိဳတင္ခြင့္ျပဳခ်က္ ေတာင္းခံရမည္ဟုဆိုေသာ ၫႊန္ၾကားခ်က္ကို ေမလ ၁၈ ရက္တြင္ 
ျပည္နယ္အစိုးရက ျပန္႐ုပ္သိမ္းလိုက္သည္။ အရပ္ဘက္လူမႈအဖြဲ႕အစည္းမ်ားအေနႏွင့္ အဖြဲ႕ 
အစည္းတစ္ခုတြင္ သင္တန္း၊ ေဆြးေႏြးပြဲမ်ားစြာ ရွိသည့္အတြက္ ၫႊန္ၾကားစာအတိုင္း ျပည္ 
နယ္အစိုးရက က်င့္သံုးမည္ဆိုပါက အဖြဲ႕အစည္းမ်ားအေနႏွင့္ ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းေနသည္ႏွင့္ 
ပင္ အျခားလုပ္ငန္းမ်ားကို လုပ္ႏိုင္မည္မဟုတ္ေၾကာင္း မြန္လူမႈအေျချပဳအဖြဲ႔ျဖစ္သည့္ စံျပ 
လူထု အေျချပဳဖြံ႔ၿဖိဳးေရးအဖြဲ႔မွ Program Coordinator မိဟံသာေထာ္က ေျပာသည္။  
(ကုိးကား- http://thevoicemyanmar.com)

  မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရးေကာ္မတီ ႏွင့္ 
မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးကုန္သည္မ်ားႏွင့္ စက္မႈလက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္း(MRCCI) 
သည္  ေဒသတြင္း စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရး၊ ပုိ႔ကုန္၊ သြင္းကုန္လုပ္ငန္းမ်ား၏ 
အခက္အခဲမ်ားကို ေပါင္းစပ္ညႇိႏိႈင္းအကူအညီေပးႏိုင္ေရး၊ သယ္ယူပို႔ေဆာင္ေရး၊ ကုန္စည္ 
သိုေလွာင္ေရးလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္သည့္ လိုအပ္ခ်က္မ်ား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္ ေမလ 
၁၅ ရက္တြင္ ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးခဲ့သည္။  (ကုိးကား- http://www.7daydaily.com)

သတင္းတို

(ဓာတ္ပုံ- Yangon Hluttaw Facebook)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၅

ေမ ၁၉၊ ၂၀၁၈ 

ဘ႑ာေငြမ်ားကို အလြဲသံုးစားျပဳလုပ္ 
သည္ဟု စြပ္စြဲခံထားရေသာ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
ဘ႑ာေရး၊ အခြန္၊ စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရး 
ဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ေအးသိန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ေမလ ၁၈ မွစ၍ 
သက္ေသမ်ားျဖင့္ စစ္ေဆးလ်က္ရွိသည္။

ျပည္နယ္၏ ၆ လတာ မီနီဘတ္ဂ်က္၌ 
လႊတ္ေတာ္မွာအတည္ျပဳထားေသာ လုပ္ 
ငန္း မ်ားမဟုတ္ဘဲ လုပ္ငန္းသစ္မ်ားပါရွိျခင္း၊ 
လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ အမွန္တကယ္ ကုန္က် 
မည့္ စရိတ္ထက္ ပိုေတာင္းျခင္း၊ ေမာင္ေတာ 
ကညင္ေခ်ာင္းစီးပြားေရးဇုန္လုပ္ငန္း အေကာင္ 
အထည္မေဖာ္ျခင္း၊ ၂၀၁၇-၁၈ ခုႏွစ္ ပိုလွ်ံ 
ေငြမ်ားကို ၿမိဳ႕နယ္အလိုက္ခြဲေဝရာ မညီမွ် 
ျခင္း၊ ေျမာက္ဦးခ႐ိုင္ရွိ ၿမိဳ႕နယ္ေလးခု၌ 
ေဒသဖြံ႔ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းလုပ္ကိုင္ရန္ တင္ဒါ 
ေခၚယူမႈတြင္ ဥပေဒႏွင့္အညီ မလုပ္ေဆာင္ 
ျခင္း အပါအဝင္ စြပ္စြဲခ်က္ ၆ခ်က္တို႔ေၾကာင့္ 
စစ္ေဆးေနေၾကာင္း စံုစမ္းစစ္ေဆးေရး 
အဖြဲ႔ထံမွ သိရသည္။

ထိုသို႔ စစ္ေဆးရာတြင္ ေျမာက္ဦးခ႐ိုင္ရွိ 
တင္ဒါလုပ္ငန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ တင္ဒါေလွ်ာက္ 
ခဲ့ေသာ ကုမၸဏီမ်ားထဲမွ ၇ ဦးကို သက္ေသ 
အျဖစ္ စစ္ေဆးခဲ့ေၾကာင္း၊ ယင္းကိစၥႏွင့္ပတ္ 
သက္၍ သက္ေသမ်ားကို ဆက္လက္စစ္ 
ေဆးေနၿပီး သက္ေသ ၃၀ ခန္႔ရွိေၾကာင္း၊ 
စြပ္စြဲခံရေသာ ဝန္ႀကီးကိုလည္း စစ္ေဆးေန 
ေၾကာင္း၊ ယခုကဲ့သို႔ စစ္ေဆးရျခင္းမွာ ျပည္ 
နယ္၏ စီမံကိန္းမ်ားေဆာင္ရြက္ရာတြင္ 
အေလအလြင့္မရွိဘဲ မွန္ကန္စြာ ေဆာင္ရြက္ 
ႏိုင္ရန္ လႊတ္ေတာ္က ထိန္းေက်ာင္းျခင္းျဖစ္ 
ေၾကာင္း စံုစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕ေခါင္း 
ေဆာင္ ဦးႏိုင္ေႂကြေအးက ေျပာသည္။

ေျမာက္ဦးခ႐ိုင္ရွိ လုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ 
ရြက္ရန္ တင္ဒါေခၚယူရာတြင္ ဘဝသစ္ 
ေအာင္ခိုင္ဦးကုမၸဏီမွ လုပ္ငန္းတင္ဒါ ၆ ခု 
တင္ရာ ၅ ခုေအာင္ေသာ္လည္း လုပ္ကိုင္ခြင့္ 
မရေၾကာင္း၊ ၎ႏွင့္ၿပိဳင္၍တင္ေသာကုမၸဏီ 
မ်ားမွာ တင္ဒါ ၂ ခုတင္ပါက ၂ ခုေအာင္ျမင္ 
သျဖင့္ စီးပြားေရးဝန္ႀကီးက တင္ဒါစည္းမ်ဥ္း
စည္းကမ္းႏွင့္မညီဘဲ ဆံုးျဖတ္ခဲ့သည္ကို 
သက္ေသထြက္ဆိုခဲ့ေၾကာင္း မန္ေနဂ်င္း 

ဒါ႐ိုက္တာ ဦးေအာင္ခိုင္ဦးကဆိုသည္။
စြပ္စြဲခ်က္မ်ားေၾကာင့္ စစ္ေဆးခံရေသာ 

ဝန္ႀကီးကို လႊတ္ေတာ္တြင္ သတင္းေထာက္ 
မ်ားက ေမးျမန္းရာ မေျဖၾကားေပ။

ဝန္ႀကီးဦးေက်ာ္ေအးသိန္း တာဝန္မ်ား 
ေက်ပြန္စြာထမ္းေဆာင္ႏုိင္ျခင္း မရိွဟုဆုိကာ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၁၂ ဦးက လက္ 
မွတ္ထိုးၿပီး ဧၿပီလက လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပခဲ့ 
ေၾကာင္း၊ ယင္းေနာက္ သံတြဲၿမိဳ႕နယ္မွ NLD 
ကိုယ္စားျပဳ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးႏိုင္ေႂကြးေအး ဦးေဆာင္ကာ ကိုယ္ 
စားလွယ္ ၅ ဦးျဖင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က 
ဖြဲ႔စည္းခဲ့ၿပီး စစ္ေဆးခ်က္ အစီရင္ခံစာကို 
ေမလ ၃၀ ရက္ ေနာက္ဆံုးထားကာ လႊတ္ 
ေတာ္သို႔ တင္ျပရမည္ျဖစ္သည္။

ျပည္နယ္ဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ေအးသိန္း 
သည္ ၂၀၁၅ ခုႏွစ္ အေထြေထြေရြးေကာက္ 
ပြဲတြင္ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ခဲ့သူမဟုတ္ဘဲ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးညီပုက ပညာရွင္ 
အျဖစ္ အဆိုျပဳခန္႔အပ္ခံရသူျဖစ္သည္။ 
(ကုိးကား- http://thevoicemyanmar.com) 

ဘ႑ာေငြ အလြဲသံုးစားလုပ္ဟု  စြပ္စြဲခံရေသာ  ရခိုင္ျပည္နယ္စီးပြားေရးဝန္ႀကီးကို  စစ္ေဆး

ဧၿပီ ၁၁ ၊ ၂၀၁၈ 

ဧၿပီလ ၅ ရက္က က်င္းပခဲ့ေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ မႏၲေလးတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ နဝမပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္  '၂ဝ၁၆-၁၇ 
ဘ႑ာႏွစ္ ဘ႑ာေငြအရအသံုးစာရင္းႏွင့္လုပ္ငန္းအေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မႈ စစ္ေဆးေတြရွိခ်က္မ်ား" အစီရင္ခံစာကို မႏၲေလး 
တိုင္းေဒသႀကီး စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံးကတင္သြင္းခဲ့ရာတြင္ ကြဲလြဲခ်က္ 
မ်ားကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 

အစီရင္ခံစာအရ ပိုလွ်ံေငြအပ္ႏွံမႈ၊ အလြဲသုံးစားမႈ၊ စံႏႈန္းႏွင့္ေဒသ 
ေစ်းႏႈန္းကြဲလြဲမႈ၊ အစိုးရႏွင့္ကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္မႈတြင္ 
ဥပေဒစည္းကမ္းႏွင့္မညီၫြတ္မႈ၊ ဌာနဆုိင္ရာတခ်ဳ ႕ိ၏ ေငြသံုးစြမဲႈဆုိင္ရာ  
မွားယြင္းမႈစသည့္အခ်က္မ်ားကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 
ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 

''မန္းျမန္မာပလာဇာေျမညီထပ္နဲ႔ ပထမထပ္ေတြအတြက္ လႊဲ 
ေျပာင္းရယူတဲ့အခ်ိန္ကစလို႔ အခန္းငွားရမ္းခ က်ပ္ ၆၅ သန္းေက်ာ္ 
ေပးသြင္းဖို႔ က်န္တာေတြ႕ရတယ္။ ေဆာက္လုပ္တဲ့ကာလ ရက္ေက်ာ္ 
သြားမႈအတြက္ က်ပ္သန္း ၅ဝ ေက်ာ္ေပးေဆာင္ဖို႔ က်န္တာေတြ႕ရ 

တယ္''ဟု လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးဝဏၰေအာင္(တံတားဦး-၂) 
ကေျပာသည္။

''ရေငြေလွ်ာ့နည္းေပးသြင္းတာေတြ၊ မ်က္ျမင္တိုင္းထြာမႈ ေလွ်ာ့ 
နည္းတာေတြ၊ အလြဲသုံးစားျပဳခဲ့တာေတြ၊ ေငြေပးေခ်သင့္တာထက္ 
ပိုေပးေခ်တာေတြေၾကာင့္ ႏိုင္ငံေတာ္ကိုျပန္လည္ေပးသြင္းေငြ က်ပ္ 
သန္းေပါင္း ၃၂၅ သန္းေက်ာ္ျဖစ္ေပၚခဲ့ပါတယ္။ ဒါေတြကို တိုင္းအစိုးရ 
အဖြဲ႕အေနနဲ႔ တိတိက်က်ၾကပ္မတ္ၿပီး လုပ္ေဆာင္သင့္ပါတယ္""ဟု 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးဝုိင္းခ်စ္ေအာင္(ေတာင္သာ- ၂)မွဆုိသည္။

ထုိ႔အျပင္ လုပ္ငန္းအေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္မႈအေနအထား 
မ်ားကို သုံးသပ္ၾကည့္ရာတြင္ ပညာေရးဌာန၏ ေငြေၾကးအလြဲသုံးမႈ 
သည္ ေငြေၾကးပမာဏအမ်ားဆုံးျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ေဒၚသဲဆုေဝ(ငါန္းဇြန္-၁)က ဆိုသည္။

''ေတာင္သူေတြရဲ႕ အဓိကလိုအပ္ခ်က္က ေခ်းေငြရယူလိုတယ္။ 
အစိုးရကထုတ္ေပးေနေပမယ့္ ေတာင္သူေတြရဲ႕လက္ထဲမေရာက္ဘဲ 
ဘ႑ာေငြပုိလွ်ံလုိ႔ ျပန္အပ္ရတယ္ဆုိတာက ေတြးစရာပါ။ ဌာနေတြမွာ 
တာဝန္ယူတာဝန္ခံလိုစိတ္ေတြမရွိတာေၾကာင့္ ျပည္သူေတြနစ္နာေန 
ၾကရတယ္''ဟု ၎က ေျပာသည္။  (ကုိးကား- https://myanmar.mmtimes.com) 

ဘ႑ာေငြအရအသုံးစာရင္းႏွင့္  အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈတြင္  ေငြေၾကးကြာဟခ်က္ႏွင့္  အလြဲသုံးမႈမ်ားေတြ ႕ရွိ


